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PROTOKOŁ Nr XLIV/2010 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 kwietnia 2010 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ czternastu radnych Rady Gminy         -  nieobecny: I.Kuziak 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
e/ Kierownik OPS                                    -  Krystyna Szustak    
f/  Prezes ZGK Spółka z o.o                    -  Mirosław Klemiato 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołów z sesji z dnia 27.03 i 19.04.2010 roku. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami, 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

        4. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica 
Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) rozpatrzenia sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2009 

rok, 
b) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok, 
c) uszczegółowienia opisu granic stałych obwodów głosowania w gminie 

Dębnica Kaszubska,  
d) zmian w budżecie Gminy na 2010 rok, 
e) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu w miejscowości 
Dębnica Kaszubska,  

f) stwierdzenia zgodności miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów w miejscowości Dębnica Kaszubska ze 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Dębnica Kaszubska, 

g) sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zabudowy mieszkalnej w rejonie ulicy Polnej w 
miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska (TEREN 
„A”), 

h) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu zabudowy mieszkalnej w rejonie ulicy Polnej w miejscowości 
Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska (TEREN „B”).   

      6.  Interpelacje radnych.  
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

      9.   Zamknięcie obrad.  
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
  
    
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o ujęcie w porządku obrad w pkt. 5i przyjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego na dofinansowanie projektu 
pod nazwą „Zabawa w miasto – dzieci budują swój własny świat”. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanej 
zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana zostały przyjęta jednogłośnie /14 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmiany. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /14 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z  Sesji Nr XLII/2010 z dnia 25.03.2010 r. uwag nie wniesiono.  
w wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie   /14 za /.     
 Do protokołu z Sesji Nr XLIII/2010 z dnia 19.04. 2010 r. uwag nie wniesiono. 
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty /12 za, 2 wstrzymujące/. 
 
Ad 2 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 26 marca 2010 r. do  
28 kwietnia 2010 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radny P. Pałubicki  zwrócił się z pytaniem czy wszystkie place zabaw realizowane w 
ramach projektu na terenie gminy są już wykonane. 
Wójt poinformował, że nie. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy zostały już zakończone negocjacje z 
mieszkańcami w sprawie opłat za przyłącza do zbiorczej kanalizacji? Jeżeli nie to 
zgłasza on akces uczestnictwa w tych negocjacjach. Uważa, że opłaty winny być 
zróżnicowane w zależności od długości odcinka, od głównej sieci do odbiorcy.  
Wójt poinformował, że jego zdanie w tej kwestii jest takie samo. Negocjacje jeszcze 
nie zostały zakończone.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy Wójt podjął już decyzję w sprawie 
planowanej budowy samoobsługowej myjni samochodowej? 
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Wójt poinformował, że w związku z brakiem planu zagospodarowania 
przestrzennego dla tego terenu wszystko rozpatrywane jest zgodnie z przepisami 
KPA. Ta sprawa jeszcze nie jest zakończona. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Wójt odbył 
rozmowę z inwestorem i zaproponował mu inną lokalizację dla tej inwestycji? 
Wójt poinformował, że nie udało mu się skontaktować z inwestorem.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem w sprawie wysokości planowanego 
dofinansowania w realizację programu termo-solarowego. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że składając wniosek wnosiliśmy o 75% 
dofinansowania zadania, jednak na tym etapie nikt nie potrafi przewidzieć ile 
dostaniemy.  
Radna U. Frankowska prosi o przybliżenie tematu związanego z budową dróg na 
osiedlu Północ. 
Wójt poinformował, że trwają przygotowania do opracowania dokumentacji 
technicznej. Zgodnie z ustaleniami dokumentacja zostanie sporządzona na wszystkie 
drogi. Drogę główną chcemy wykonać w ramach tzw. Programu Schetyny, gdyż łączy 
się z drogą powiatową i wojewódzką. Na to zadanie możemy pozyska 50% 
dofinansowania a pozostałe drogi będziemy realizować z własnych środków w miarę 
ich posiadania.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o informację dotyczące inspektora 
nadzoru na II etap kanalizacji. Prosi o podanie odległości od miejsca zamieszkania 
do naszej gminy. 
Wójt poinformował, że inspektor nadzoru zamieszkuje na terenie powiatu 
kartuskiego. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że przy ogłaszaniu konkursu na wybór 
takiej osoby jako kryterium winno się wymagać bliskiej odległości zamieszkania od 
planowanego do realizacji zadania, a nie tylko cenę. Nie wierzy, że inspektor, który 
zamieszkuje daleko w należyty sposób będzie wywiązywał się ze swoich 
obowiązków i że będzie do dyspozycji w przypadku różnych wątpliwości. Uważa, że 
w tym przypadku należy w szczególny sposób dopilnować by w sposób należyty 
wywiązał się z przyjętych na siebie obowiązków. Jest to w naszym interesie. 
Odpowiednie zapisy w tym zakresie winny być zawarte w umowie. Prosi by tego 
dopilnować. Prosi także o informacje odnośnie wyboru projektanta na drogi, czy 
dotyczy to budowy dróg Gminnych? 
Wójt poinformował, że dotyczy to projektu na budowę drogi, która ma być zgłoszona 
do Schetynówki. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że projekty na drogi gminne winny by 
zlecane w ramach zaprojektuj – wybuduj. Prosi także o informacje dotyczące 
protestu w sprawie planowanej budowy wieży telefonicznej (komórkowa czy 
stacjonarna). 
Wójt poinformował, że dotyczy to terenów na wysokości apteki. Inwestor planuje tam 
budowę wieży stacji sieci komórkowej. Sąsiedzi oprotestowali lokalizację. Także 
uważa, że lokalizacja nie musi przylegać do zabudowy mieszkalnej. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że zdania w sprawie szkodliwości 
dla zdrowia wynikające z lokalizacji takich urządzeń są podzielone. On także uważa, 
że można zlokalizować ją w innym miejscu. Mieszkańcy mają prawo oprotestować 
lokalizację. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 
G. Grabowski – mieszkanie Dębnicy Kaszubskiej poprosił o głos w sprawie 
otrzymanej odpowiedzi na zgłoszony wniosek na sesji w dniu 25.03.2010 roku. 
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 Przewodniczący Rady M. Adamowicz nie udzielił głosu P. G. Grabowskiemu. 
Poinformował jednocześnie, że w tej sprawie udzieli mu głosu w pkt. 7 porządku 
obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 26.03.2010 r. do 28.04.2010 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

 
Ad 3 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 

 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga 
Karaś poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 
dwóch posiedzeniach, na których opiniowano materiały na sesje Rady Gminy. Opinie 
członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania.  
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
b/ 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach. Na 
posiedzeniach członkowie przeprowadzili kontrolę Urzędu Gminy w zakresie 
naliczania podatku, realizacji i sposobów windykacji zaległości podatkowych za 2009 
rok, opracowaniem wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy oraz 
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Opinie członków Komisji będą podawane 
przy podejmowaniu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
c/ 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach, 
na których opiniowano materiały na sesje Rady Gminy. Opinie członków Komisji 
będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
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Ad 4 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Krzysztofa Olecha o przedstawienie Planu zbycia nieruchomości na terenie gminy 
Dębnica Kaszubska z dnia 20 kwietnia 2010 r.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił Plan zbywania nieruchomości na 
terenie gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują Plan. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan.  
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do planu. 
Radni nie wnieśli uwag do Planu zbycia nieruchomości.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem zbycia 
nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 20 kwietnia 2010 r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty 
jednogłośnie  (14 za).  
 
Ad 5 

a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia  
sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za 2009 r. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały . / załącznik Nr 
4 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
.Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha o odczytanie Uchwały Nr 011/g221/R/IV/10 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 30 marca 2010 roku w sprawie 
opinii o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Gminy Dębnica Kaszubska za 2009 r.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał uchwałę Składu Orzekającego 
RIO  
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w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2009 rok. / zał. Nr 5 
do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały 
oraz nad sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały i sprawozdania Wójta Gminy z 
wykonania budżetu za 2009 rok. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
b/ 
  Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały / załącznik Nr 6 
do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  
z dnia 14 kwietnia 2010 roku o udzielenie absolutorium /załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha  o odczytanie Uchwały Nr 055/g221/A/IV/10 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 16 kwietnia 2010 roku w sprawie 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał uchwałę Składu Orzekającego 
RIO  
w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej / 
zał. Nr 8 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radna J. Karaś poinformowała, że przy podejmowaniu tej uchwały, co roku są 
wątpliwości. Projekt uchwały był szczegółowo analizowany. W trakcie prac  
w komisjach nie wniesiono większych uwag do wykonania budżetu za 2009 rok. 
Zwrócono uwagę na różnicę w planowanym i osiągniętym deficycie. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi wyjaśnienie, co miało wpływ na 
zwiększenie deficytu? 
Skarbnik poinformował, że zwiększenie deficytu było spowodowane opóźnieniem 
zwrotu refundacji przyznanej przez Urząd Marszałkowski na realizację projektu 
„budowa ciągów pieszo-jezdnych na osiedlu Zajęcza”. Refundacja poniesionych 
kosztów wpłynęła w styczniu 2010 roku. Do chwili obecnej Urząd Marszałkowski nie 
przelał nam wszystkich środków.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że pozytywnie ocenia pracę 
Wójta  
i urzędu. Wysokość zaległości podatkowych nie zwiększyła się.. Niektórych uchwał 
nie udało się zrealizować. Jako przykład wskazał na nie wyprowadzenie nauczycieli  
z mieszkań w budynku dydaktycznym w Dębnicy Kaszubskiej. Realizacja tego 
zamierzenia przyczyniłaby się do poprawy bazy lokalowej tej szkoły.  
 Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz pogratulował Wójtowi uzyskanego 
absolutorium. 
Wójt Gminy podziękował radnym za udzielenie mu absolutorium. Odbiera to jako 
pozytywną ocenę jego dotychczasowej pracy. Podziękował wszystkim pracownikom 
Urzędu Gminy, którzy swoją pracą i zaangażowaniem przyczynili się do tego 
sukcesu. Ta kadencja upływa w czasie wzmożonego napływu środków z Unii 
Europejskiej. Staramy się składać  jak najwięcej wniosków. W ten sposób 
pozyskujemy sporo środków na inwestycje. Nasze wnioski oceniane są bardzo 
wysoko. Największy niedosyt mamy w zakresie inwestycji drogowych. Na ten cel 
także pozyskujemy środki z różnych źródeł np. z Agencji Nieruchomości Rolnych. W 
roku bieżącym także jest dużo możliwości na pozyskiwanie środków zewnętrznych. 
Naszym problemem jest wyasygnowanie środków na wkład własny. W tym roku 
obowiązuje niższa stawka podatku rolnego, cześć podatników biegle unika płacenia 
podatku, obniżyły się ceny na nieruchomości. Sąsiednie samorządy gratulują nam 
wyników osiąganych w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Taki efekt 
zawdzięczamy naszym przyjaciołom, za co im także jestem bardzo wdzięczny.          
 
c/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie 
uszczegółowienia opisu granic stałych obwodów głosowania w gminie Dębnica 
Kaszubska. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Sekretarz Gmin poinformowała, że zmiana uchwały podyktowana jest tym, że w 
ostatnim czasie w Dębnicy Kaszubskiej uchwałami Rady Gminy nadano nazwy 
nowych ulic, które należało wprowadzić do granic obwodów stałych głosowania. 
Poinformowała, że ta uchwała w krótkim czasie ulegnie ponownej zmianie, gdyż nie 
wprowadzono ulicy Łąkowej. Tej ulicy nie można było wprowadzi z uwagi na brak 
publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. 
Radny P. Pałubicki uważa, ze przed zbliżającymi się wyborami do samorządu należy 
szczegółowo przeanalizować okręgi wyborcze w naszej gminie. Uważa, że należy 
dokonać zmian w niektórych przypadkach np. połączenie Krzywania i Podwilczyna 
uważa za niewłaściwe rozwiązanie. 
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Sekretarz poinformowała, że do tego tematu zawsze można powrócić i 
przedyskutować. Należy jednak pamiętać o normach przedstawicielskich 
wynikających z przepisów. Poinformowała, że ten temat zostanie przeanalizowany 
przed wakacjami.        
Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
d/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Gminy na 2010 rok, 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Dębnica Kaszubska dla terenu w miejscowości Dębnica Kaszubska  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 
zgodności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów  
w miejscowości Dębnica Kaszubska ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
g/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zabudowy 
mieszkalnej w rejonie ulicy Polnej w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina 
Dębnica Kaszubska (TEREN „A”). 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
13 do protokołu).  
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
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c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26  do protokołu. 
 
h/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zabudowy 
mieszkalnej w rejonie ulicy Polnej w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina 
Dębnica Kaszubska (TEREN „B”). 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
14 do protokołu).  
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
 
i/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego na dofinansowanie projektu pod nazwą 
„Zabawa w miasto – dzieci budują swój własny świat”. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem  (załącznik Nr 15 do protokołu).  
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają  pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła K. Szustak – Kierownik OPS. 
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Sekretarz Gminy poinformowała, że w realizacji tego programu udział weźmie 
pięcioro dzieci z naszego Gimnazjum oraz 1 nauczyciel. Projekt będzie realizowany 
na polu namiotowym w Runowie k. Potęgowa. Środki na to zadanie zostaną 
przekazane z funduszy Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Wójt zauważył, że jest to wysoka kwota za pobyt jednego dziecka. Poinformował 
także, że w realizacji tego projektu udział weźmie także młodzież niemiecka. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy opracowano 
kryterium doboru młodzieży? 
Sekretarz Gminy poinformowała, że nie. Uważa, że typowaniem winni zająć się 
Dyrektorzy i powinna to być nagroda. 
Wójt uważa, że w trakcie realizacji programu Radni wraz z nim winni odwiedzić ten 
obóz. 
Radny P. Pałubicki prosi by dokonać sprawiedliwego wyboru młodzieży, która będzie 
reprezentować naszą gminę. 
Sekretarz zauważyła, że w chwili obecnej brak jest jakichkolwiek konkretnych 
danych. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem jak inne Gminy z powiatu podchodzą do 
realizacji tego zadania. 
Sekretarz poinformowała, że to zadanie będzie realizowane przez 6 gmin. 
Radny M. Mnich poinformował, że obecnie trwają przygotowania wyjazdu do 
zaprzyjaźnionej gminy Shwancenberg grupy 40 uczniów - sportowców z naszych 
szkół. Jest to wyjazd trzydniowy i nasz koszt to tylko koszt transportu tj. ok. 5 tys. zł.  
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na fakt, że może być taka sytuacja, że nasza 
gmina w drodze rewanżu będzie gościła młodzież z tamtej gminy i koszty będą wtedy 
wyższe. 
Wójt poinformował, że zaproponowano ciekawy program pobytu dla tej młodzieży.  
Skarbnik Gminy zwrócił się z prośbą do Radnego M. Mnicha, by po powrocie z tej 
wizyty przedstawił Radzie dokładne sprawozdanie z jej przebiegu. 
Radni nie wnieśli innych  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 13 za, 1 wstrzymujący). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28  do protokołu. 
 
Ad 6 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
 
Ad 7 - 8 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
Radny K. Olech przypomniał przebieg dyskusji z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Zwróci się z pytaniem, czy poszło pismo do Zarządu pismo w sprawie 
lokalizacji pasów? 
Wójt poinformował, że od tamtego czasu jest w kontakcie w sprawie stanu naszych 
dróg. Obecnie zaczynają zarastać pobocza, rowy. Tegoroczna zima pochłonęła 
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znaczne koszty. Twierdzą, że budżet został wyczerpany. Jestem umówiony z 
projektantem, który jeszcze nie zgłosił się do nas, w sprawie poprawy 
bezpieczeństwa użytkowników tej drogi w samej Dębnicy kaszubskiej w tym 
wyznaczenia miejsc na lokalizację przejść. W trakcie ostatniej sesji gdy omawiano 
stan tej drogi dzwonił do Dyrekcji ZDW. Otrzymał odpowiedź, że już przystępują do 
remontu tej drogi. Do chwili obecnej dokonali inwentaryzacji tych dziur i przystąpili do 
łatania tych większych. Zapoznał z pismem jakie w tej sprawie skierował do 
Marszałka Województwa Pomorskiego. ?załącznik Nr  16 do protokołu/ 
M. Klemiato – Prezes ZGK Spółka z o.o poinformował, że z ostatnich informacji jakie 
posiada wynika, że nowa nawierzchnia asfaltowa na drodze wojewódzkiej 210 
będzie położona od nowo budowanej obwodnicy do Głobina skrzyżowanie z 
Warblewem.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi by Urząd Wójta wystosował w tej sprawie 
pismo do Zarządu Drogi, gdyż zgodnie ze złożoną tu deklaracją przez Dyrektora 
nowa nawierzchnia miała być położona do Dębnicy Kaszubskiej oraz o opinię w 
sprawie budowy sygnalizacji świetlnej. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy już urząd jest w posiadaniu 
wyjaśnień odnośnie planowanej do oddania do użytku stacji CPN przy ulicy 
Zjednoczenia? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zapoznał radnych z treścią pisma Pani 
Magdaleny Myszkorowskiej z dnia 06.04.2010 r., które zostało przekazane do biura 
Rady Gminy przez Ministerstwo Środowiska celem rozpatrzenia. /kserokopia stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu/. Jednocześnie zwrócił się z pytaniem, czy urząd był 
stroną w postępowaniu sądowym? 
Wójt poinformował, że z tego co pamięta s[prawa w Sądzie była w latach 
osiemdziesiątych. Państwo Myszkowscy sądzili się z CPN. Stacja CPN stała na 
gruntach gminnych, która w wyniku uwłaszczenia stała się wieczystym użytkowaniem 
CPN. W latach 90 CPN postawił mur ochronny oraz na podstawie wyroku z 
powództwa cywilnego płacił tej rodzinie odszkodowanie. Jednocześnie złożono 
oświadczenie, że z chwila utraty zezwolenia CPN wygasi swoją działalność. 
Sekretarz Gminy ponadto poinformowała, że nie wie, czy Państwo Myszkorowscy 
mają wyrok, gdyż oświadczyli, że nie pokażą go. Jako Urząd wystąpiliśmy z pismami 
do Starosty Słupskiego i złożyliśmy zawiadomienie do Policji Budowlanej.  
Z informacji jakie posiadamy w pismach składanych przez inwestora nie było mowy o 
remoncie zbiorników. Zgłaszał remont budynku, nawierzchni i wycinkę drzew. 
Inwestor poinformował, że odkupił koncesję od ORLENU.  
Wójt poinformował, że otwarcie stacji CPN to nie jest taka prosta sprawa. Wymaga 
wielu zezwoleń i uzgodnień. Planowaliśmy by stacja CPN była ulokowana przy 
wyjeździe na Słupsk. Zdaje sobie sprawę, że ta lokalizacja jest uciążliwa dla 
sąsiadów. Inwestor zapewnia nas, że zna się na przepisach i na pewno nie złamie 
prawa. Poinformował nas, że koncesję wykupił od przedsiębiorstwa ORLEN.  
Przewodniczący Rady Gminy M. Adamowicz zwrócił uwagę na fakt, że to pismo 
przesłano do urzędu w celu udzielenia odpowiedzi zainteresowanemu, czy jest to 
zgodne z obowiązującymi przepisami? 
Sekretarz Gmin y poinformowała, że jest to skarga na bezczynność (działalność) 
Wójta. Wg tego stwierdzenia to pismo należy traktować jako skargę. Uważa jednak, 
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że jest to jakieś nieporozumienie. Będzie rozmawiać z Radcą Prawnym w tym 
temacie by uznać to stwierdzenie za bezzasadne. Jako argument przytoczyła fakt, że 
do tutejszego Urzędu nie wpłynęło żadne pismo w tej sprawie od zainteresowanych. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy obecny inwestor mógł odkupić 
koncesję? Jednocześnie zauważyła, że na terenie tej działki cały czas trwają prace. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że koncesji nie można odsprzedać. 
Zawsze jest wydawana na konkretną osobę czy firmę.  
Radny B. Rębas zauważył, że ORLEN jest Spółką Skarbu Państwa i może 
występować jako właściciel, a obecny inwestor może być z nimi związany z nimi 
umową użyczenia. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem czy Pan Sulikowski, właściciel przyległej 
działki do tego terenu wystąpił z wnioskiem o wydanie warunków zabudowy? Z 
informacji jakie posiada chciał tam budować budynek mieszkalny. 
Wójt poinformował, że nie przypomina sobie by wpłynął taki wniosek. 
 Radny B. Rębas rosi o podjęcie kroków w celu poprawy stanu technicznego świetlicy 
w Łabiszewie. Przypomniał, że za zgodą rady utworzono tam świetlicę 
środowiskową.  W ramach projektu pozyskano środki na adaptację pomieszczeń i 
wyposażenie. Nie było środków na wymianę dachu i termoizolację. Obecnie po 2 
latach użytkowania ta świetlica jest w bardzo złym stanie technicznym. W obecnym 
stanie brak jest możliwości na prowadzenie zajęć z dziećmi i młodzieżą. W tym 
pomieszczeniach zainstalowano ogrzewanie elektryczne. Świetlica nie jest dogrzana 
i wietrzona. 
Wójt poinformował, że powstanie tej świetlicy to efekt kompromisu. 1/3 obiektu 
zajmuje sklep a 2/3 świetlica. Budynek jest naszą własnością. Zima w tym roku była 
długa i ciężka. Przyjęty system ogrzewania dla tego obiektu nie sprawdził się. 
Świetlica jest obłożona i należy ją utrzymać. Należy zastanowi się nad zmianą 
sposobu ogrzewania i dociepleniem budynku. 
Zastępca Przewodniczącego Rady K. Olech przedstawił radnym petycję 
mieszkańców Grabina w sprawie budowy drogi (załącznik Nr 18 do protokołu). 
Wójt poinformował, że temat dróg nie jest obcy tej radzie. Na cele budowy dróg 
pozyskuje się środki wszędzie gdzie tylko jest taka możliwość. Ta droga jest drogą 
wojewódzką. Środki, które pozyskiwane są z ANR na budowę dróg w osiedlach 
popegeerowskich, na budowę tej drogi nie mogą być wykorzystane. Tę drogę 
możemy budować z własnych środków. Budowa tej drogi jest ujęta w WPI na 2010 
rok. Zadanie będzie realizowane, jednak na pewno nie w takim zakresie jak w petycji 
mieszkańców. Mieszkańcy dbają o estetykę miejscowości. Był tam jak montowano 
plac zabaw dla dzieci. Największym mankamentem mieszkańców jest fakt, że 
obecny właściciel budynków gospodarczych po byłym zakładzie rolnym w środku wsi 
wypasa trzodę chlewną, która chodzi bez żadnego dozoru i jest ogrodzona drutem 
pod napięciem elektrycznym. Teren, na którym jest wypasana trzoda chlewna 
wygląda koszmarnie. 
Skarbnik poinformował, że na pewno  w roku bieżącym nie wybuduje się tam drogi i 
chodnika na odcinku 800 merów bieżących. Koszt tej inwestycji przewyższyłby 
wysokość zaplanowanych środków na zadania w zakresie budowy dróg gminnych na 
ten rok. Będzie tam wybudowana droga zgodnie z zamierzeniami ujętymi w WPI. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że ten temat mieszkańcy Grabina 
powinni pozostawić do dalszego pilotażu radnej Irenie Kiernickiej, która o tę drogę 
zabiega od samego początku pracy w tej radzie.  
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Następnie Przewodniczący Rady M. Adamowicz zapoznał radnych z treścią 
odpowiedzi na wniosek Pana Grzegorza Grabowskiego (zał Nr 19 do protokołu). 
Poinformował, że nie pozwolił zabrać głosu Panu Grzegorzowi Grabowskiemu z 
uwagi na fakt, że  pkt. 2 porządku obrad nie przewiduje dyskusji nad odpowiedziami 
na interpelacje, wnioski i zapytania. Zauważył, że ta odpowiedź dla niego nie jest 
satysfakcjonująca. Stwierdził, że są okresy, że ze zbiorników śmierdzi. Poczeka na 
realizację zgodnie z oświadczeniem Pana Skibińskiego. 
M. Klemiato – Prezes ZGK Spółka z o.o poinformował, że ten fetor pochodzi z 
odpadów z przetwórni ryb. 
Wójt poinformował, że Pan Skibiński był w urzędzie. Zapewnił, że wszystko jest pod 
kontrolą. Zapewnił, że wywiózł wszystkie nieczystości oprócz zbiornika 1. Nie zdążył 
tego wywieźć. Gmina wszystko przejęła. Obecnie nikt nie będzie się narażał. 
Wszystko musi odbywać się pod kontrolą. Nie można wywieść tych ścieków byle 
gdzie. Na wszystko musi być zgoda.  
M. Klemiato zauważył, że ze strony Pana Skibińskiego jest dobra wola i sądzi, że 
dokończy realizację tego zadania. Nie uczestniczył w wcześniejszych rozmowach. 
Jego zdaniem ścieki mogły by pozostać w tym zbiorniku, gdyż nie jest on potrzebny 
przy obecnej technologii, jednak nie jest nikomu znany obecny stan techniczny tych 
urządzeń.  
K. Kubat – Sołtys Wsi Starnice – prosi w imieniu instruktora zatrudnionego w 
świetlicy w Podolu Małym o remont (wymianę grzejników) centralnego ogrzewania. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że w trakcie przerwy rozmawiał 
z Panem Stanisławem Jank – Radnym Rady Powiatu, który prosił, by radni zajęli się 
tematem zbiórki sprzętu elektronicznego i wielkogabarytowego. Prosi by uzgodnić 
miejsca składowania i termin odbioru. Prosi by radni przy nadawaniu nowych nazw 
nowym ulicom w Dębnicy Kaszubskiej uwzględniali nazwiska zmarłych księży np. ks. 
Łaszyńskiego czy Kani.  
         
Ad 9 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1330 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                           Przewodniczący                        

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                              Rady Gminy 

                                                                                                               /-/Marian Adamowicz 

 

 

 


